

Title (en)

Plugging device of a collar of a container, container equipped with such a device and manufacturing process of such a device

Title (de)

Vorrichtung zum Verstopfen eines Halses von einem Gefäß, Gefäß mit einer solchen Vorrichtung und Herstellungsverfahren einer solchen Vorrichtung

Title (fr)

Dispositif de bouchage d'un col d'un récipient, récipient équipé d'un tel dispositif et procédé de fabrication d'un tel dispositif

Publication

EP 1580136 A1 20050928 (FR)

Application

EP 05356052 A 20050325

Priority

FR 0403154 A 20040326

Abstract (en)

The device has a sealing disc (20) delimiting a support surface (21) on a locking ring of the neck of a container and a support surface (22) pressing a stopper (40). The respective contact properties of the surfaces cause, when the stopper applies pressure (P) on the disc, a connection by rotation of the disc and the neck at the surface (21) level and a contact sliding between the disc and the stopper at the surface (22) level. The sealing disc (20) delimits the impermeable support surface (21) on a side to be turned towards the locking ring of the neck of the container and delimits the support surface (22) on an opposite side. Independent claims are also included for the following: (A) a glass container (B) a process of manufacturing of a corking device.

Abstract (fr)

Ce dispositif de bouchage (1) comporte un bouchon amovible (40) de fermeture du col (2) du récipient (3) et un disque d'étanchéité (20) plaqué en appui étanche sur le buvant (4) du col par le bouchon. La pièce d'étanchéité (20) délimite, sur son côté destiné à être tourné vers le buvant, une première surface (21) d'appui étanche sur le buvant et, du côté opposé, une seconde surface (22) d'appui pressant du bouchon (40), les propriétés de contact respectives de ces première et seconde surfaces d'appui étant aptes à provoquer, lors de l'application d'un effort de pression (P) sur la pièce d'étanchéité par le bouchon, une liaison en rotation de la pièce d'étanchéité et du col au niveau de la première surface d'appui (21) et un contact glissant entre la pièce d'étanchéité et le bouchon au niveau de la seconde surface d'appui (22). Application au bouchage de récipients en verre ou en un matériau fragile analogue. <IMAGE>

IPC 1-7

B65D 41/34; B65D 41/62; B65D 53/04

IPC 8 full level

B65D 41/04 (2006.01); **B65D 41/34** (2006.01); **B65D 41/62** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65D 41/045 (2013.01); **B65D 41/3428** (2013.01); **B65D 41/62** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] US 4462502 A 19840731 - LUENSER WERNER R [US], et al
- [XA] WO 0063089 A1 20001026 - PECHINEY EMBALLAGE ALIMENTAIRE [FR], et al
- [XA] US 6403173 B1 20020611 - GRANGER JACQUES [FR], et al
- [Y] US 4310101 A 19820112 - SEKINE SHIGEO
- [Y] US 3917100 A 19751104 - DUKESS JOSEPH
- [A] US 4280632 A 19810728 - YUHARA YUKITOMO
- [A] EP 0636550 A1 19950201 - BORMIOLI METALPLAST SPA [IT]
- [XY] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 1997, no. 10 31 October 1997 (1997-10-31)

Cited by

FR2893591A1; ITTO20111062A1; EP2594504A1; US11383892B2; WO2021191287A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IS IT LI LT LU MC NL PL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1580136 A1 20050928; AU 2005201309 A1 20051013; FR 2868048 A1 20050930

DOCDB simple family (application)

EP 05356052 A 20050325; AU 2005201309 A 20050324; FR 0403154 A 20040326